
Zápis ze schůze 
Akademického senátu Teologické fakulty Jihočeské univerzity  

v Českých Budějovicích ze dne 7. 11. 2007 
 

Přítomni: Petr Bauman, Iva Čejková, Michal Kaplánek, Alois Křišťan, Richard Macků, 
Martina Pavelková, Karel Řepa, Libor Všetula, Martin Weis. 
 

Hosté: Jiří Kašný (do projednání 3. bodu programu), Tomáš Veber, Zdeněk Toušek 

 

Předsedkyně AS TF JU Iva Čejková zahájila schůzi, přivítala přítomné, oznámila rezignaci 
Zdeňka Touška a přivítala nového člena senátu Martina Weise; poté předala řízení schůze 
místopředsedovi Karlu Řepovi. 
 

Zdeněk Toušek  doplnil oznámení své rezignace zdůvodněním: od nového akademického 
roku má hlavní pracovní náplň na ZSF JU. I když z této skutečnosti nutně nevyplývá (jak ze 
Zákona o VŠ, tak především ze stávajícího VJŘ AS TF JU) nutnost ukončení mandátu 
v AS TF JU, tak se přesto rozhodl svou rezignací předejít možným případným nejasnostem, 

které by mohly vyvstat z jeho eventuálního setrvání v AS TF JU. 
 

Návrh programu: 

1) Projednání návrhu nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu TF JU. 

2) Projednání dopisu ředitele společnosti SCIO – Národní srovnávací zkoušky 
3) Různé – podnět studentů k rozšíření/úpravě otevírací doby Knihovny TF 

 

Projednávané body programu: 

bod 1 Návrh nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu TF JU 
Protože v danou chvíli byl z pracovní skupiny, která Návrh připravila přítomen pouze 
A. Křišťan (Z. Toušek a T. Veber se zapojili vzápětí), představil stručně hlavní důvody a ideu 
navrhované změny: hlavním důvodem je přiblížit znění daného vnitřního předpisu změněné 
struktuře fakulty.  
 

V diskusi vystoupil nejprve děkan J. Kašný s tím, že by senátu v danou chvíli nepředložil text, 

kde je akademická obec za účelem voleb rozdělena na čtyři kurie. Navrhuje úpravu dělení na 
dvě kurie (akademických pracovníků a studentů). Dále uvedl důvod pro tuto úpravu: nebyla 
vypracována příloha s konkrétním rozdělením do kurií, takže nelze posoudit, zda by způsob 
rozdělení byl spravedlivý. V případě, že bude vypracována příloha s příslušným rozdělení do 
kurií a zdůvodnění tohoto rozdělení, je ochoten o tomto návrhu dále uvažovat.  
Dále zmínil výhrady k § 21 (hlasování o důvěře členu AS TF JU). Další připomínky se týkaly 
sudého počtu členů v AS a délky volebního období AS. 

Členové pracovní skupiny postupně vysvětlili myšlenku rozdělení akademické obce do kurií. 

Cílem je zajistit účast v AS studentům různých studijních oborů a přispět tak k chápání 

fakulty jako celku. Dalším cílem je pokusit se oživit zájem o fakultní dění (třeba 
i prostřednictvím senátních voleb). V těch studijních oborech, kde jak zkušenost ukazuje tento 
zájem dosud není valný, posílit i zodpovědnost jednotlivých studentských zástupců v AS (ta 

by mohla být zastupováním menší a přehlednější skupiny studentů známého oboru silnější, 
než tomu bylo v minulých letech). 
P. Bauman doporučil sjednotit text v případech opisování či citování nadřazených (Zákon 

o VŠ) nebo souvisejících (VJŘ AS JU) norem. 

Po několika dotazech či připomínkách ke konkrétním místům textu P. Bauman doporučil 
diskutovat nejprve o základních tezích či principech textu. 



 
 

Vzhledem k tomu, že děkan J. Kašný oznámil potřebu odejít ze zasedání AS TF JU, požádal 
o možnost vyjádřit se k požadavku studentů na rozšíření provozní doby knihovny TF JU.  
Projednání bodu 1 bylo přerušeno. 
 

bod 3 programu - Různé 
Děkan J. Kašný přivítal studentskou iniciativu směřující k prodloužení provozní doby 
knihovny TF JU. Informoval o záměru zřízení čítárny (po dokončení přestavby fakulty), za 
ideální stav považuje otevírací dobu knihovny shodnou s dobou otevření fakulty. 
R. Macků se dotázal na stav řešení parkování aut na chodníku před fakultou. Děkan 
odpověděl, že uvažuje o zaslání dopisu na Magistrát města České Budějovice. 
 

bod 1 programu – pokračování 
Diskuse pokračovala především o navrženém kuriálním systému v těchto a podobných 
otázkách:  

Jak by se předpokládané kurie tvořily? (Macků) 
Co když příslušná kurie nevygeneruje svého zástupce? (Všetula) 
Nepřinese aktualizace kurií dle aktuálních studijních oborů před volbami komplikace, které 

převáží nad výhodami zamýšleného systému? (Kaplánek) 

Bylo by možné systém modifikovat do podoby, ve které by studenti volili kromě zástupce své 
kurie i někoho z kurie učitelů? (Všetula) 
Bylo by možné zavedení kuriálního systému i do zástupců učitelů? (Macků) 
 

Uvedené otázky byly prodiskutovány všemi členy AS a zároveň přítomnými hosty. Názory 
členů AS se ukázaly jako nejednotné. Vzhledem k vyčerpání času na diskusi, požádala 
předsedkyně přítomné, aby vyjádřili stav svého přemýšlení o dané věci s tím, že na to může 
navázat příští zasedání. 
 
Vyjádření přítomných: 
M. Weis  

– myšlenku kurií přijímá, navrhuje věnovat se tématu příště. 

M. Pavelková  
– navrhuje: do příštího zasedání každý (kdo akceptuje myšlenku kurií), navrhne jejich počet 

a aktuální rozdělení. Myšlenku kurií akceptuje. 

L. Všetula  
– chápe důvody pro kurie, bude o věci přemýšlet. 
R. Macků  
– bude o věci přemýšlet, myšlenku kurií spíše akceptuje, požaduje ale její řešení 

v souvislostech dalšího textu VJŘ 

A. Křišťan  
– myšlenku kurií akceptuje, podporuje návrh přemýšlet o konkretizaci kuriálního dělení, 

případně včetně počtu kurií, případně včetně počtu členů senátu. 

M. Kaplánek  
– navrhuje přemýšlet především o principu tvorby kurií. 
K. Řepa  
– souhlasí s návrhem přemýšlet o konkretizaci rozdělení akademické obce do kurií. 

I. Čejková  
– souhlasí s návrhem přemýšlet o konkretizaci rozdělení akademické obce do kurií. 

 



P. Bauman  
– souhlasí s předchozím, doplňuje o myšlenku tvořit kurie nikoliv jen ve studentské části 

akademické obce. 

 

Závěr (přijatý konsensuálně): nejpozději týden před příštím zasedáním (do 27. 11. 2007) 
zašlou členové AS TF JU výsledky svého přemýšlení o Návrhu VJŘ AS TF JU předsedkyni 
AS.  

 

bod 2 – SCIO – Národní srovnávací zkoušky 
Byl odložen na další zasedání (přijímací zkoušky pro akademický rok 08/09 již řeší Opatření 

děkana bez využití uvedené nabídky). 
 

Informace – předsedkyně AS TF JU informovala o odeslání dopisu na rektorát JU o zrušení 
platnosti vnitřního předpisu Řád pro studium v doktorských studijních programech na TF JU. 

 

Příští zasedání AS TF JU: 5. 12. 2007 14.00 – 16.00 hod. 

 
Zapsal: Alois Křišťan 

Za správnost: Iva Čejková 


